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Region of Awareness "Triangle": Mauthausen – Gusen – St. Georgen Area of remembrance and learning

 
in German:
BewusstseinsRegion „Triangel“: Mauthausen – Gusen – St. Georgen Raum des Gedenkens und Lernens

Project

 

Description

In November 2011 the Federal Office for the Protection of Monuments convened a “round table” comprised of mayors, victims’ associations, the
Federal Ministry of the Interior, the province, the National Fund and experts in order to develop a consensual solution to the question as to the
meaningful use of putting memorials in the historically loaded area around Mauthausen – Gusen – St. Georgen under protection. The main aim of
the project is to consider and build up institutions of political reflection and social education. These must promote a livable and articulable
balance between the unavoidable presence of the burdensome heritage and a present, which actively and creatively points out the lessons learned
from history in social questions. Broad consensus and theactivation of shared responsibility for such attractive objectives, which are yet to be
developed, can ultimately only be achieved through the early inclusion of the population in the goal-setting process.

in German:
Im November 2011 richtete das Bundesdenkmalamt mit dem Ziel der Erarbeitung einer weitgehend konsensualen Lösung der Frage der
sinnstiftenden Nutzung der weiteren Unterschutzstellungen von Denkmalen in dem historisch belasteten Raum Mauthausen – Gusen – St.
Georgen einen „Runden Tisch“ mit Beteiligung von Bürgermeistern, Opferverbänden, BMI, Land, Nationalfonds und ExpertInnen ein. Das
Projekt zielt wesentlich darauf ab, Einrichtungen der politischen Reflexion und des gesellschaftlichen Lernens anzudenken und aufzubauen. Dies
sollte eine lebbare und artikulationsfähige Balance zwischen der unabweisbaren Präsenz des belasteten Erbes und einer Gegenwart befördern, die
aktiv und kreativ auf die Lehren aus der Geschichte für die gesellschaftlichen Fragen der heutigen Zeit verweist. Eine breite Akzeptanz und eine
aktivierende Mitträgerschaft solcher im Konkreten erst zu entwickelnden und attraktiven Zielbilder kann letztlich nur durch eine frühzeitige
Einbindung der Bevölkerung in den Zielfindungsprozess bewerkstelligt werden.

Applicant

Institute for Conflict Research

in German:
Institut für Konfliktforschung – IKF

Website

http://www.ikf.ac.at

Location

Austria |  show on map 
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National Fund budget

Please note

The project contents and descriptions are based primarily on the submissions of the project applicants. These submissions are edited for
publication and translated into English. Although it is subjected to rigorous checks, the National Fund does not guarantee the accuracy or
completeness of the information provided.
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